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Ezt követõen beszámolt a Nyugat-du-
nántúli Régiónak a Káld-hidegkúti va-
dászházban tartott egyeztetõ ülésérõl, 
amelyen döntöttek a helyi csoportok 
tisztségviselõi az egyesületi kitünteté-
sekre javasolt tagtársakról is. Az elnök 
emellett felvázolta a tagságnak a 2023 
elsõ félévére tervezett helyi csoport 
programokat.

Horváth Gábor titkár ismertette a he-
lyi csoport április 20-ig tagdíjat befizetõ 
tagjainak létszámát, amely 157 fõ volt. 
Továbbá tájékoztatta a megjelenteket 
az Országos Erdészeti Egyesület elsõ 
félévi országos programjairól.

A vezetõségi beszámoló után Kar-
dos Bendegúz felkérte Horváth Mi
hályt, a SEFAG Zrt. Lábodi Vadászerdé-
szetének igazgatóját, hogy tartsa meg 
elõadását, amelynek címe „Az arany
sakál vadászata és vadgazdálkodási 
hatása a Lábodi Vadászterületen” volt. 

Az igazgató a sakál vadászata során 
szerzett több mint egy évtizedes ta-
pasztalatait osztotta meg az érdeklõdõ 
közönséggel. Ismertette a sakál állomá-
nyának változását, terjedését az elmúlt 
két évtized során az országban, a kü-
lönbözõ nagyvadfajok állományaira 
gyakorolt hatását, a sakál vadászatára 
leginkább alkalmas helyszíneket, esz-
közöket és módszereket. A közel más-
fél órás elõadás során a vadászatokról, 

valamint a sakálok mozgásának megfi-
gyelésére szolgáló nyomkövetõ nyak-
örv nem éppen veszélytelen felhelye-
zésérõl készült videókat is láthattak az 
érdeklõdõk.

Dr. Nagy László tagtársunk, a Sárvári 
Erdészeti Igazgatóság erdõmûvelési 
mûszaki vezetõje az erdészeti szak-
munkás állomány csökkenésének okait 
boncolgatta az elmúlt évtizedek vonat-
kozásában „Humánerõforrás az er
dõmûvelésben” címmel. 

Munkakörébõl fakadóan az elmúlt 
22 évben történõ változásokról saját ta-
pasztalatai alapján, a korábbiakról fel-
jegyzésekbõl kiindulva ismertette az er-
dõmûvelésben dolgozók létszámának 
változását. Ez nagy mértékû csökkenést 
jelentett. 

Egy 1950-es években kiadott köny-
vecske szerint 1500an is dolgoztak a 
Sárvári Erdõgazdaságnál fizikai mun-
kásként, a jelenlegi Sárvári Erdészeti 
Igazgatóságon pedig 14 fõ dolgozik 
ilyen munkakörben. A nagyon látvá-
nyos csökkenés okait próbálta feltárni, 
amelyek közül elsõsorban az uniós 
csatlakozás óta megszaporodó ipari 
termelõüzemekben létrejövõ számtalan 
munkahelyet az erdõgazdasági kerese
teknél magasabb bérekkel, az erdei ne
héz munkakörülményekkel szembeni 
kellemesebb környezetben való munka

végzést lehet megemlíteni számos egyéb 
ok mellett. Végül kiemelte, hogy a vál-
lalkozásokra egyre nagyobb szükség 
van az erdõmûvelésben, viszont a ki
emelt erdõsítési idényekben stratégiai 
fontosságú lenne a szakképzett saját 
munkaerõ rendelkezésre állása.

Dr. Kelemen Géza tagtársunk, a Vas 
Vármegyei Kormányhivatal Agrárügyi 
Fõosztály Erdészeti Osztály igazgatási 
szakügyintézõje „Agrárerdészet” címû 
elõadásában azt fejtegette, hogy az 
egyre inkább terjedõben lévõ agrárer-
dészeti rendszerek hogyan kapcsolód-
nak az erdészeti hatósági feladatokhoz. 

Ehhez elsõsorban azt kell tisztázni, 
hogy az adott fásítás beletartozik-e az 
erdõ fogalmába. Ha igen, akkor az er-
dõtörvény megfelelõ szabályai szerint 
kell eljárni, ha nem, akkor a fásításokra 
vonatkozók szerint. Itt elsõsorban a 
jogszabály alapján termesztésben alkal-
mazható fafajokra, fajtákra, valamint a 
telepítési szabályokra kell gondolnunk. 
Az elõadás során fényképekkel illuszt-
rálva mutatott példákat az agrárerdé-
szeti rendszerek különbözõ fajtáira.

Végezetül Kardos Bendegúz megkö-
szönte az elõadóknak a színvonalas 
elõadásokat, a tagságot pedig a helyi 
csoport programjain való részvételre 
buzdította.
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Az OEE Szombathelyi Helyi Csoportja 2023. április 20án tartotta évnyitó rendez
vényét a Szombathelyi Erdészeti Zrt. központi épületében. Kardos Bendegúz he
lyi csoport elnök nyitotta meg az ülést, köszöntve a megjelent tagtársakat, elõ
adókat, majd a tavaly év végén elhunyt Simon Zoltán tagtársunkra történõ meg
emlékezésre kérte a jelenlévõket.

Sakálvadászat, erdõmûvelési kérdések, 
agrárerdészet

A Szombathelyi Helyi Csoport évnyitó rendezvénye

Horváth Mihály a Lábodi Vadászerdészet (SEFAG Zrt.) igazgató
ja elõadás közben

Dr. Nagy László a Sárvári Erdészet (Szombathelyi Erdészeti Zrt.) 
erdõmûvelési mû sza ki vezetõje
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